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'Eﬁrector, Thomas Howarth /thgetlgkflcer, and Donovan L Gayl.
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EXECUTIVE SESSION
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'Thursday, December 9, 1976
Loy o A_,%
gigggge_gﬁ_ggpresentatlves,.Eﬂ |

_,:.._,—

, Select Commlttee on Assa551natlons,

. P

emaeS .
— o .
Washlnqton, D. C.
A’ '

C;?I%e commlttee met at- 2 45 p.m., in ﬁbom 22&7, Rayburn

House OfflceBulldlng, the Hone&abée Thomas N. Downlng

"jf Present: Representatlves Downing (pre51d1ng), Gonzalez,,

‘McKinney,'Preyer, Thone, Stokes, Anderson, and Fauntroy,»

_Also Present: Rlchard A. Sprague, dhlef/Counsel and

/
Chlef Researcher.-
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;: <;7bhéirman'§QWhing. Tﬁe_cbmmittee will come tO'orderf
i’Mr. Spragué;:thé néxt time we have one of these
exédﬁtive'meétings,er; McKinhey'made What I think is.ah 
eXééiient suggeétion £T that Whénkwe-go.into executive é¢$$ioh;
We»find sbmé suitéble room'fhét wé cah adjourn to, tovéérry on '
the éx§cutive session, and WekmxﬂfhaVe this delay. L
'  Mr, Sprague.‘ Mr. Chairman, I think it would be a grea£ v
'idéa.to try to have an alterﬁate room to move to. >= . |
’Chairmén Downing. Now;'Will’everybody invﬁhe ?o6m;ﬁ9t”1 '

é.member of this committéé-staff identify themselveS?i?'f?wgi

,Mr. Huttoh. E. Mf,ﬁutﬁon, the‘ﬁ%airman's étaff.ef;f
.  Mr._Levin. ‘Jay.B;‘LéQin,‘Cbngressmaﬁ Doddfsbéﬁaff:f-f°
l~ ﬁ§; Caldwell. Boﬁniéféélaweli, Congressmaﬁ Gghéalé%} £
isféff; : | |
i Mr, Burgess. 'Quentih Burgess from Congrésswoﬁ§h Y§ohné_
Bﬁfké's office.

. Mr. Harvey. Percy Harvey, from Congressman Ford's staff.

?>Mr._Spring. Hank Spring, from Mr. McKinney's staff.f”
Chairman Downing. All right. Close the doors. =

‘7  Mr;‘Sprague, suppose you begin‘your presentétioﬁf‘ﬁ;}

P66459. Page 4 - .
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%/ STATEMENT OF RICHARD A. SPRAGUE, CHIEF COUNSEL AND
DlRECTOR |

ie¥2ﬂ¥r. Sgague; Mr. Chairman,.before I‘commence that}:ﬁey
l brlng ué two other matters, first, on which I wouldTllke‘
tofoet some‘directioh fromithe committee.

-:”‘ Ae I understand it, there is goihg to be another-ﬁeetihg 
of tﬁls commlttee for purposes of presentatlon of the report

gthat w1ll be submltted to the Congress, this Congress.~3:ti'

°35Cha1rman Downlng.( That meetlng will be next Frlday, at

5 a. m., that is the l7th of December, at a place to be
'de01ded.

c: Mr. McKinney. Mr. Chairman, could we have it at- =~

‘meeting?

 Mr. sprague. I would not think so.

:ijMr. McKinney.; I flnd myself in an embarraSSLng posltlon
;belﬁo ranklng member of the‘Economlc‘Stablllzatlons Camknﬁéc,
fBll; Moorhead has moved the steel prlce,meetlngstthreeé;ff“o
ltimee to accommodate the Minority side of the;eiele.;'il”
: ;vCheirman Downimj° I certainly have no objectlon‘tod;Fl

ﬂl?ﬁl o clock Anybody else?

4"ch;day, December 17.

'eﬂifer; Sprague. What I WQula like to bring_to thel}f'

zattention>of the committee, if I may, there is‘a‘question;;

p66459 Page 5. .
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fin'myfmind, as yoﬁr chief counsel, with regard to the present
L ‘ o .

'{reSOlution that exists concerning the authkity as the base

for this committee to operate on. There is in my opinionv
a. grave questlon of constitutionality, not with regard to'
_the ablllty of the Congress to be 1nvest1gat1ng, but w1th
regard to the way in which the resolution that presently ;c
exists is worded.
SO , = ) S RN S
S g?Frankly, because of that, I have seen that no suba&ena;
QWas issued that was other than what I call a friendlyhiﬁ}ffhf
'suboéena, because I ‘did not want to get in the posture where'ta
‘someone was attacklng 1t and taklng us into court on the,{_j :
R A =
conStitut;ona;/base-that exists.

And what I am seeking guidance on - I would‘like to'd

/

'be able to preéent to the ‘committee, at the next se551on,

P

fa sort of preamble to the resolutlon statlng what I submlt

7w0uldAbe thevappropriate basis for this investigation,‘soethat

;‘?if and when the matter of the constitutionalityjarises,'We:‘ah

}Eare properly and fully bottomed. But T would'notrdofthatddﬁiesa
‘iglven such dlrectlon by the commlttee. s S
"Chairman Downing. Well, I think-if.anybquestiohteristsf
*ih your mind as to.the constitutionality ofetheuéectiohdof{r}d
vthetresolution;‘certainly youishouid-draft‘a‘preamhiefvaiood'ﬁit
:a.prooosed resolution} which will,’of cohrse;;hatehto be{,;h‘f
:suhmittedbin the next seasion of Congress.,.

‘Mr. Sprague. At the next session I would like to present |

"66459 Pageﬁ B
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Whatvi think will be a preamble there which I think‘weuldf
4theh save this resolution, the wording of it, from.subseqhent
etteck.v

.697.Mr. Thone. Does this come down to whether or not‘that

reeolution directs itselfeﬁyﬁw@u 5 ?;Wm &% enough to
e'legislative purpose?

| Mr. Sprague. Legislative and oversight purpeses;dheeaﬁse
?lthihk there would be problems the way it is preeehtlfttrv
worded. e
':i;f‘MrriGenzalez.: Mr. Chairman, let me'give you'e;iittlehj”
‘hietery, because this is something that botheredkmeiet}i7:’
theiﬁery beginning. ’ ‘ , o SR

‘i;The wording thet‘finally.resulted in this reseiutioh;i
was very hastlly prepared presented to me by the/¢lerk of

;the Rules Commlttee. I ralsed the point 1mmed1ate1y, and he

e ,said, "This is_whatvI have been ordered to arrange_f'

uDdryoﬁ have any euggestions?"
t’ti Well, there was onetsentence that I knewbwee etdfiretf’
'hIQSh Qiolative’;} "So ecratch that out." And i eeidf’hT‘

nfﬁe rest I have my doubte, but my gosh, you want thls 1n.u
ﬁteday; sd you can have something to meet on'tomorroﬁg - And that
flS the way it got submitted.

”‘fd{'Now, I didn't ask him what the hlstory of the draftlng
'hedbbeen when he presented it. But since then,313have beenr

,gdinqvinto that. And I for one would be veryfgrateful iftyoui

66459 Page 7 .




HW 50955

?:,10

11

12

'the wordlng which keﬁﬁ;@'

.perhaps we might wantttq Q
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would because ‘we may wish to think of the procedure we
may‘want to follow on in Ja;eezy,

'7§?q&us was e simple House resolution. We may wish
to file another for the sake of having immediate full Heuse
consideration, so as to not lose too much time. Andrih‘that
respeeﬁ, T am.trying"toget the picture from the Parliementerian.
So I for one would be very grateful if youyweeld;faed we
coﬁld look‘it over next week. | | L

Chairman Downing. Without objection, counsel is =
E S . o

Apase

‘directed to draft a preamble and/or a resolution for presenta-

tion at the next meeting of the committee.
'-i Mr. McKinney. Mr. Chairman, Cdngressman*Dodd eoﬁ1d not

benhere today, because he had to go back te Connecticut;u‘

¢He asked me if I would make sure the counsel. F&Eﬁe& keep in-

retained 'H"eo "Pr/"’)
mavessealyiinistg of looklng 1nto the othe

;assa551nat10ns. He is not suggestlng we should but he feels

at 1east»put,.5

‘fé §rotective hold on materials pertaining to other:politicalv

 assassinations.

 Mr. Sprague. Mr. Dodd so advised me. And the other .

matter that I would want to bring to the atteﬁtion,df,the

committee -~ although we are reviewing it %}'there'has been

A

a letter submitted by the Civil Liberties Union”inAChieagb'

| requesting that we look into what they allege is the assassina-

‘tion of two people of the Black Panthers.

cId:34p66453 - Page 8
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,~Qﬁ:¥r, Anderson. Is that the Fred Hampton case?

==

Mr. Sprague. Yes, it is, sir. We are in the process of

at least looking that material over. And if I may at the

Ci)  577f'» 4 || next session I will at least prepare a summarization

with a recommendation to the committee.

ﬂ»Chairmdn Downing. All right. That will be fine. £

ST ~ .. Mr. Sprague. The next housekeeping chore thatvI5 
731 just want to bring to the attention of the committeénis this:
It has been suggested that assuming this investigétionﬁ_ .

proceeds, and that there are hearings, that they'areypn@sucﬁ”;

a histdrical,note that either we arrange for a videdtaping -

VQf'thém,,just the keeping of them as a permanent'fecord,”~

\ _f;;i. 13. of méke arfangements with the news media, who qndoﬁbtéélyf“
7]4‘ bwill.be televisiné them, for obtaining their recéids- wf }" ang o]
jICjﬁSt throw‘that out,‘becausekl.do ndt kno&_whatffourb; fﬂ‘n
;thgﬁghts'are on thét} | | |
| Chairman Downing;l Are y§ﬁ talking aboﬁtfyvidéoﬁépiﬁéff
.§f £h§ entire éession? . s
er; Sprague. Of whét is our public heafings;;whé£§; 
wiﬁﬁeéges are presented. : |
 :’Chairman bowning; All right.
Mr. Sprague. I_amunot making any reédmﬁendatioﬁ;l I
Lam;just bfinging it to youf attenﬁion.
‘Chairmaﬁ Downing.:.That-is not a matter ﬁé_ha?exfd;fesol§e

'right now. All right.

HW 50955 Docid:33P66459  Page 9 -
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ZKennedy and through Governor Connally,

_Hospitaly

Qndthing further that would or could be done.-

edewntthis same hallway,land placed against thevwall;

381
”§?g¥r’ Sprague. Mr. Chairman, with regardAto the 1nyest1ga_
‘tion in more detail than we have gone into, I would start with

the'KennedybasSassination.

It has come to our attention that in the area of the

-flndlng of the bullet which allegedly went through Pre51dent

™

the folloWing situation

atuleast’had,existed=

'~ The bullet was found on a stretcher in the Parkiandg'A

The sequence of events was that upon the shootlng,.‘

_the bodles of President Kennedy and Governor Connally were‘f

rushed’to the Parkland'Hospital. ' President Kennedy was onjd'

a stretcher wheeled 1nto what is calledjﬁrauma/ﬁoom NO-.l;f*

: Governor Connally 1nto ‘a room right across from that

Trauma_Room No. 2.

" President Kennedy's condition was such that there was’

However, Governor

‘Cénﬁally was within a short space of time wheeled out 6f:'
‘?éauha‘gbom No. 2 down a hallway to an elevator and{upftwé‘.'

fflights to a holding room for subsequent'dperatibn.n{tjngm

Now, the stretcher that President Kennedyﬁhad,beenbon:~-
at some point was taken from/frauma/R6om No.'l,‘andetakén:?:”

really

7jﬁet”before this elevator that goes from the basement to -

fthe?second floor.

DocTd: 3266459 | Page 10 ° . .
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'§? An elevator operator, called an engineer, was-giVen‘the
assignment of operating that elevator on this particular-day,

That operator took the stretcher of Governor Connally which

. :is said somebody had wheeled back there to the elevator after

1
Governor Connally had been taken to the second floor e the :

tstretcher ‘was brought back to the elevator. Thatdoberator
jsard helthen took the elevator with the stretcher down tovthe
:basement floor where Pre51dent Kennedy's stretcher .was agalnst
gthe wall and the operator said he took the Connally stretcher;
‘ ',iwheeled -it out and placed lt next to the Kennedy stretcher |
‘?So you ‘had, as he testlfled “the Kennedy stretCher'next-to

‘theiwall, outwardly of the Governor Connally stretcher N That

w1tness testlfled before the Warrern Comm1551on and he testl—:

pfled that the bullet. he found which was the bullet that wasw».
L / S
»at least alleged to be this one bullet 5 I thlnk you remem-“
‘ber the plctures in- terms of the condition of that bulletraﬁ f

1allegedly went through Pre51dent Kennedy and Governor Connally.

‘That bullet thlS w1tness sald he found on the stretcher that

was next to the wall Wthh would be President Kennedy s
ﬁstretcher, and there were bloody sheets there. He softesti¥7§

»fled before the Warren Commission.

0bv1ously if that testimony in fact is true,llt does cre-7

'ate a problem as to how this bullet which allegedly went from :

“Kennedy to Connally ends up on President Kennedy'shstretcher;f»'

;. The Warren Commission in their examination of this witness

266459 . Page 11 .. .
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idtew?thevconcinsion that, yes, he did find'this huliet,-hut
hebwas nistaken”as to which stretcher he found it on.uvHe.
drew that conclusion because in the questioning of that wit—
‘ness they describe these stretchers as)gtretcher A, #tretther
;B and perhaps could étretcher B have been in a certaln p051e

»tionfand the testimony was generally presented.

/ dﬁr reading of it i_s,‘ ﬁheré is an indication Of the‘“t'
'nessigetting confused. In any event, the witﬁégs éﬁaed;ﬁé:ih
saféné'he'was not sure en{which stretcher‘itvwaseféﬁﬁd“;ﬁdiﬁnf
| f£héréJafe'other~peoplejwﬁéySaia the mass of,biooéY éhéétéﬁfft“
fWetejnoteon the Kennedy{stretchet'against.the waii.£ﬁ£téh3f5*-

~the Connally stretcher outwards, so the Warren Comm1551on con-*'

cluded thlS bullet had to be found on the Connally stretcher.hﬁ,;;

~I say thls because obv1ously the questlon aSJto-what ;{i
‘builetﬁwhere, whose stretcher could be of sone iﬁportancem‘
Ufﬁf A nurse came fotward and told us that sheuwas‘a stndent :
nurse‘there on that particular daybalong with anether ?é?éoﬁia‘
}she;named as well, and she relates how they had been in the- |
/ffauma/éoom No. 1 with President Kennedy and then comlng ont it
11n the hallway to go up this elevator upstalrs at'a\p01nt &

5after Governor Connally had been wheeled out of.Trauma Roomf5'

. This lady, another young lady who we have:fennd outhwherev:

?she;iS'%% unfortunately this gets into locatingfwitnesses;lshe~f'

‘iéiewef in Africa somewheret;% neither of these tWo“people‘had;g

266455 Page 12
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ever been questioned by anybody from the day of the event -
until this youngvlady came forth to us.

9?Her explanation ;% I did ask her, "What is itvthat‘moti—

v _ \ N .
{} vated you to come forth to us after 13 years?" N her response -

Y and we have talked to her directly, I have as well, and

|| there is nothing kooky about- this person v is she frankly

thought initially some agencj-of law enforcement would*gét
to:her at some point because she is on the record as working -
-that day} there is nothing secret, and in the cQursendfvvf'

time when nobody did she'just kind of felt that guilﬁ;fhét>

\_she hadn't said anything; and that has bothered her ever éihce.

:TIn ahy event what shévﬁelates-to us is importaht;fféﬁ’f1
’two standpoints, in our review‘of the thor¢ﬁghnesé‘éf ££éli£e,,.
.Ve;tigative effort thét éxiéted préviously,~i£vis éeﬁtéiﬁ£y";i;
-I woﬁld say sﬁrprisiﬁgfthat'Since the'importanéé bf ;haﬁ“§ﬁé 
;ﬁgi;éﬁ énd ﬁheré it was‘fOuﬁd becomes such an’iésﬁé;ﬁgfi#?i‘
.wééiaﬁ;issue gveh baq%‘then ;7‘there would noﬁihéﬁéibe§§ én.;'

effort to find out each and every person that was present at

‘the‘hospital who perhaps saw this and interview.théﬁbfor f‘

‘whatever they would say. It does raise sdme.question in,térmS"
of thoroughness in the rush to get the‘priorfinvespigation f
‘done.

" She relates as she came down the hallwayiwith_her Sﬁu%f;v’f

"‘,dent'nurse friend to go to the elevator there Was’at that i R

»ﬁime’only‘one'stretcher, and that was the‘Stretcherfnext tof'"

F

266459 Page 13 .-
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the wall. Whether this means that Governor Connally's strétcher“i

‘had not yet been brought back or there was a later period in

time we are in the course of investigating, but she relates

‘that the one stretcher that was there with bloody éheéﬁs‘oﬁv
:that stretcher was the stretcher against the wall; éndign

_Ehat stretcher she doés see‘AVSingle 5ullet.

i}.‘ZVObviously if in fact this is the same bullet that she‘

 has spoken about, if in fact it is the Kennedy stretchéf,iraises

.a question. This is an.area we are in the process of investi-

gating at the moment.

The second area that at the moment wé‘have been doing somé'

"ldoking into ihvolves éﬁ allegation that concerné Wi#etépping '
 £§ the CIA in Mexico wheré they picked up conversaﬁibﬁéféf;x;i1'
Tdswald. Suffice it to say ;- here again, I gﬁess §é:h;§é‘ﬁ§;;g
 pu£ it in context }} the CIA had testified beforeyfbé-Wa¥;énil

Commission of no prior contact with Oswald known tobthemtprior 

to the‘assassinatiéh until they then checked the,récofdsJafter

the assassination and stated that they found a conversation‘
ffhat Oswald had had in Mexico with the Russian Embassy prior

_to the assassination, and they dug this out‘postfassaSSinétion.

That has been their position ever since. ,The‘contentiOnff

here is that in fact there was more contact byfthé CIA with‘ 

Oswald than what they have disclosed.

A former CIA agent named Phillips was repbrted in the;147

press to have made some statements which if true were contrary

W 50955 Docld:33p66459 Page 14
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“sion.

chaired by Mr. Preyer, and Mr.

vcould perhaps be of some 1mportance. Mr.

‘7fd5§1‘ and Russian é%bass1es.

know1ng what was going on in- the Sov1et Embassy,

1ng a CIA agent.

386

‘to what the CIA had publlcly said before the Warren Commls—

We brought that former CIA agent Phllllps before an

executive session of the Kennedy Subcommlttee, and 1t was

Thone, and took Mr;_Phillips'
testimony under oath. |

‘ 5?The substance of the testlmony by Mr. Phllllps ;} and we;:
have the transcr1pt~ it is avallable ;} is as follows.b This
‘ » Phllllps salddthat

prlor to the assa551natlon of Pre51dent Kennedy the CIA maln—

talned a surveillance operatlon in Mexico Clty of: the Cuban

The unit that was respon31ble for t

survelllance of knowing what was going on in the Cuban Embassy

ﬁ@nel

was headed by Mr. Phllllps, a Mr, M&ﬁa&e—was respon51ble for»

AQM&/ -

In addltlon, the CIA malntalned a w1retap operatlon and

fthey were w1retapp1ng what calls were coming 1nto the Cuban
and Ru551anté;ba331es, and they also had bugs in the Cuban
dEmbassy and were picking up some conversatlons in the Cubaniéj

VEmbassy.

The way in whlch ‘this operatlon ran was that the 1nter-"

cept unlt, 1f I can use that word would monltor these conver—,

satlons. They would have a recordlng g01ng on of theSe.cOnver—.

”satlons g01ng into the Cuban and Russian fgmbassies. There would

i

be a person llstenlng to them as they were belng recoraed

‘Page 15 .
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that after these conﬁersations‘were‘recorded they were*then
dtaken to either a Spanish or a Russian interpretor who’wouid
_then translate these recordings and they would be typed up.
<%7Upon being typed up, these transcrlpts would be ‘sent to a.
- Win

Mr. W@ﬁn Scott, who though not in a technical sense in command

‘of that operatlon 'in fact was the person who ‘was runnlng the

'CIA operatlon in Mexico. Mr. Scott wouldvrev1ew theltran—d

-8l scrlpt and if it was a w1retap of a call lnto the Russ1an

SRS : //dmz/
g Embassy, he would forward that transcript to- Mr.vw-m~

7h1b 1t were a w1retap going into the Cuban. Embassy,‘he would send :
:uﬂi11. (that to Mr. Phllllps. ~If it involved both, it would go:from ’
. ﬁ%ne/, ; . SRR :
Phllllps to Murrelem or vice versa.

hﬁ The procedure upon the transcrlpt g01ng to Phllllps at

;the Cuban unit and Manale at the Ru351an was then to adVLSeiV
other -agencies of government such as the FBI, State Depart—

ment, concernlng that 1nformatlon if it was s1gn1f1cant

In matters that were more unique, a cablegram would be

f@ne/

—

*prepared by either Mr. Mz = or Mr. Phllllps, whlch would beif

TS ,
’Hfh&é routed‘back to Mr. Scott, and if he approved 1t that cablegram

(‘:would then be sent advising CIA Headquarters in Washlngton as.

~to that partlcular intercept, that belng done in. the more '

‘%ifigzz .unusual 51tuatlon. ' - oL
' ‘J:fégr “‘a’He also testified that these transcrlpts, the recordlngs
:';;24 “themselves; normally were destroyed not by Just a destruo;h
«rfi;éS. tlonejk'nothlng'ulterlor in that sense ;L butiby a»reuse ot;df )

?fnﬁﬁld:ﬁezssQSQJ,Pagé°1&{N;5;v
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these records after they had been transcribed.
C;VInvresponse to a question, would there not be a period

of time to hold a recording for the transcript to be reviewed

and perhaps a decision being made, that there mlght be a need

‘to keep that ‘recording 1tself Mr. Phllllps sald yes, but ._.

what that period of time would be and whether there was any

»formal order, dlrectlve, he was not prepared to say I sug—

fgested to him, “What if we plcked up a conversatlon 1n whlch ’

someone ‘was calllng and threatenlng to,say, assa551nate a

congressman, would there not be a de0151on somewhere to hold

that tape, you mlght want to use that for ev1dence, maybe to
1dent1fy a voice or someth1ng°“
‘He“said,_“Yes, we would."

'“What was the crlterla that you would use 1f you heard

that an Amerlcan was trying to get out of the country7 Would

that be a matter to keep9“r_

' He was not}prepared.to say.
:f_In any event, what Mr.'Phillips saidvhappened>speeificaiiy

1n regard to Oswald was there was an 1ntercept of a conversa~3t

‘tlon by Oswald to the Russian Embassy, and Oswald was in fact

calllng from the Cuban Embassy Mr. Phllllps sald that to the ’

.best of hlS recollectlon 7} and there is no. doubt as to_the”“

.\:

Vflrst part of this ;r one part of that conversatlon was Oswald’

fadv151ng the Russians that he wanted to get out of thls coun—f

try, that he wanted to get to Cuba, and then to Russma{’

MW 50955 Docld:jp266459 Page 17 .
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.§9~Mr. Phillips stated what I would consider in an unsatisa
factory:fashion,‘a’rambling fashion, that it was hisvfeeliné
from the way in whlch the words appeared in the transcrlpt
that Oswald was 1ndlcat1ng that the Ru551ans perhaps ought to

be talklng to him and that they perhaps ought to! glve hlm some

~aid in getting out of the country. I say to you I feel that

Mr. Phllllps sald it without any degree from my standp01nt of
authorlty but that thlS ‘was an attempt to get out. of the coun~
try is clear.
Mr. Phllllps states that as a result of that.é} and that
| - Mane/
transcrlpt came to him flrst and then went on to Mr.vMﬂﬁe&e ;7
there were two things that he noted, that in thlS transcrlpt it

referred to the fact that Oswald was speaklng poor Ru551an

and there were notatlons typed on here of the poor quallty of -

vthe Russian that was being spoken, typed on the transcrlpt,

and some other comments.

As a result, Phllllps testlfled that a cablegram was pre—

Monel, - Honel,

pared by Mr. Mana@eﬁ 51gned by Mr.;~;mwtmsl submltted to Mr.-

Phllllps and 51gned by Mr. Phillips, to then be glven to Mr.

\Scott to be sent to CIia Headquarters in Washlngton because

thlS 1nformat10n put it in a more unusual category

That cablegram states Mr. “Phillips spec1f1cally stated

,that they had plcked up this 1nformatlon that Oswald was try ng

'to get out of the country, seeklng a visa to go to Cuba and

then on to Ru551a; That becomes of some significance,because_fb”

W 30955 - DocId: }2266459 Page 18 -




330 ‘
the cablegram that in fact was sent by the‘Mexican station'
to Washington omits that and the cablegram that in fact‘was'
_sent from the Mexican station to Washington merely states that
oswald was contacting the Soviet Embassy and was 1n§u1r1n§
3 whether they had recerved a response to a telegram that he
had sent, whether the 1ntercepted messages of Oswald calllng
the Sov1et Embassy was his 1nqu1ry about a telegram, but that
1sv1nvaad1tlon to the transcrlpt to which I have made refer—
lenoe.,' |
G:gy We have asked Mr.- Phllllps, "Are you p051t1ve that the
oablegram that you prepared was alertlng Washlngton that thls
supposed American was trvlngkto get out of the country;" he
sald,'"Yes, He is absolutely sure as to that K
‘ “"Do youbhave any explanatlon for the cablegram that uas;f
1n”fact sent?"” . | -
"His response was that it seems to him 1t‘would be actsh'
- ofvnegllgence by a number of people or a dellberate decl51on
by a person not to have that 1nformatlon conveyed. o |
The second aspect of Mr. Phillips' testimony'thatiis'ofrb
some”sign'oance ;F these are areas that were 1nvestr§ated brlng_
,;ng:up to date this is what we are d01ng>£r in- thls same cable-e
gram that Mr. Phllllps sald.was prepared was a desorlptron ofu
an‘Amerlcan seen going- into the Russian Embassy on the.date
of thls intercept. This descrlptlon jr we thought the llter—fa

ature has caused numerous problems because it is conceded by

jp266459 Page 19
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everybody that the photograph that the CIA used inhthefdesctip¥
tion ishof a petson who is not Oswald. The CIA has since said
s Tove :
they made a mistake. The person who pﬁt the descrlptlon thought
this'was 03wald.» What is important here, however, 1is that theb
CIA recoras ;} even this transcript, Mr. Phllllps testlmony ;}
is that the person was not in any way related to Oswaid g01ng
1nto the Russian Embassy that day but he was in the Cuban
JEmbassy and the question has arisen if they are senalng a’ .
‘desorlptlon of the person that day who made that call why
vdld they give a descrlptlon whlch in fact turns‘out not to‘be
an accurate descrlptlon of'somebody‘who is entering tﬁéf?~5-=
vSov1et Embassy when thelr information is he is enterlnghtheﬂf‘-
Cuban Embassy in whloh they’had a survelllanoe operatlon:?é;‘

C? I did ask Mr. Phllllps, "Well did you make any attempt
yto ask your people who made the surveillance on the Cuban ‘
Embassy at that time? What plctures did they take of peopleyf,
:gOLng 1nto the Cuban Embassy’_ What were your survelllance“ten'"
ports?" | |

» vAnd he said, "No, wevdid not.”
-"Why not?"
h'Heehad no‘response.»

v?‘sThe sequel to that, of course, is apparentlyfafteftthe ‘tj‘

_assas51natlon when the CIA was asked to furnish what‘photo—.yfn;

xgraphs they had of Americans entering the Cuban Embassy on.

that day, the response was that their equ1pment dld not work

266459 Page 20,
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plnformatlon, he did not know.

were nOt notified.

ldveyed to the other agenc1es.7*

fhad marrled a Ru551an w1fe.
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on that day and they have no such photographs.

C%7But we did get back to the fact that under Phllllps

testlmony you have a cablegram conveying 1nformatlon of an

Amerlcan trying to get out of the country When asked by us

'whether the FBI or other authorities were notlfled as to that

In fact, it appears that they

The lnformatlon that appears in the cable—

gram to Washlngton, i. e., that Oswald was merely asklng about a

ttelegram, that is the extent of the 1nformatlon that was ‘con-

- When the CIA responded from Washlngton they of course

alerted Mexico that Oswald had prlor defected to Ru531a and

And I asked Mr. Phllllps upon

‘:gettlng that response, "Know1ng thlS is an Amerlcan trylng
[to get out of the country going to Cuba, whlch 1t was a v1o-"

hlatlon of the law for Amerlcans to do at that tlme, what -

would you do?" |
'dHevsaid,'“We would commence a surveillance of:Oswald;ﬁ{kj
I said, "Did you?"

' His response was, "No; we didn't."
'-"Well, why-not?“

'p"Because we got word that Oswald had left Mex1co and he;a:

was back in the United States."”

vf If thls was of sufficient importance,- tylng 1n thls man:dﬁ

trylng to get out of the country, who is a prlor defector, that

' vocta:fp2cesss page 21 -
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didn't have to translate because it was in English a

I is the reason my wife took it and typed it, and<we dia-

| 393,’
you‘would have commenced a surveillance while he was still:in
Mexico, what did you do to alert other agencies of therFed—
eral Government. Whé?éver he was back’in the Unitedpstates r
they should now conmence a‘surveillance.

5//1\4;: Phillips said he did not.
" "§hy not?"

Al

- "Because we assumed the other agencies of government

>;would do whatever was approprlate for them to do," but he»-

conceded that was only an assumptlon,they were. told thls

‘Amerlcan was trylng to-get out of the countryland;we”hanelt;-
gotten access to those’ documents of notlflcatlondto‘the'FBl‘
the Department of State,; and Immlcratlon. None of theaiﬁefet.'
_told about this part of the intercept.
"i,'What makes the area_more.complex at the moﬁent,p%ftérf;;p,

~interviewing Mr. Phillips we dispatched two of our staff tof"‘

fMex1co to contact the person who was the transcrlber, the

1nterpreter of the wiretap, and the person who typed 1t, whof.
1n fact is the wife of that translator

We have-interviewed them and ‘they are both aﬁailable af'*?

_some point to come before this commlttee and testlfy, as well

;1as Mr. Phillips, publicly. They have stated that, yes, they

remember the conversation and they took it down, but no part

lof_lt was in Russian.. In fact, the translatorvsays;v%?““

Co et - o
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tyoe any notes this thing that the man spoke in'poor hus~
:sian or - any sucE?;hing.@b o | |

g? There definitely was a part of the transcript that;the'
wife remembers vividly which included Oswald statingithat he
wanted financial assistance from the Ru551ans to get‘outAof
'thle country. |

| - We have obtalned the typewrlter that this lady says‘per—
haps she used in the typlng here of the transcrlpt.” We went
vto get the documents and submlt them to these people;bour
people; for them to look at, determlne whether these are.the.
:transcrlpts, are these drfferent transcrrpts.>>We.want toaiéd
flnd out what were the orlglnal cablegrams that ex1eted and
“.».flnd out why the change. |

I might say this in addition. ‘This area is apparently a;;h
qsen51t1ve enough to the CIA that although I have not yet been‘h}hx
cleared none of our staff 1nbthe security cla551f1catlons;‘

the CIA contacted me and on an ad hoc basis granted an 1mmed1—'

;ate clearance to have me look at what they submltted were
the transcripts of these conversatlons in thelr reoortsbcon—i'
cernlng the Mexican operation. | - |

- I must‘say that what appears in their transcrlntsdle»ﬁ
at varlance w1th what Mr. Phllllps has said and(what thed?r
translator and typistvinhMexico have said-in theirvtranecrrntsfé
xThere‘are‘markings aboutdthe:personspeaking inrRuaeianje;‘

hrééular,Writings in there of this being from a Russian”trans~;_av'

-‘Ziﬁﬁiﬁngﬂéyehiay;._,;t K
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flation, which of course would be at variance with what is
~there.
'i %? We are investigating this matter. That brings you up to

}date as to‘this particular area.

Pa531ng on for a moment, we, in the Martln Luther Klng

7oase have been in touch with a lawyer, a person who was for—
'nerly head of the Department of Correctlons in Tennessee‘who
1has advised us of personal conversations he has had withaﬂ
fJames Earl Ray where in one of those conversatlons'Rayvtold..‘
‘hlm that when Ray was over in Portugal Ray, pursuant‘to‘ar-v

»rangements, contacted somebody to get his further lnstructlons

as to what to do, and pursuant to those 1nstructlons he was

dk,irdlrected to go on to Belgium to where he was headed when he;f

Again, these are areas that we are worklng 1n.,,trﬁzd”f'

The other area in Dr. Klng 8 case at the moment lt does

ﬂappear ‘that a pollce officer who had been a551gned for secur—v

e -, v
1ty for Dr. Klng e had been requested as a matter of fact

gby Dr. Klng s staff to supply securlty in Memphls ;} named ‘

‘i dReddrgg; was called off the detail just about gé% hours prlor'i
1to the assas51natlon of Dr. Klng.: The stories that we are |
‘ohtaanrng from the various individuals who appearltoosponsor;the
.oalling‘off are contradictory stories, one stor§ heingrthathiv

fthere 1s information of a plot to kill Reddrgk and therefore

there is.a need . to get ‘him out for his own securltj and take B




396

)himyawav. But the source of that plot, because‘j% ohevof the
‘thlngs we are trylng‘to do is pln down these people if there is
.l'a plot to klll Reddl@%i who is the source of that 1nformatlon
aand see how bona fide this was,'or was thls merely an attempt
~!tovget theiofflcer away who might have been in. a positlon to
fobserve and stop something. | -

%Z;As i say, the stories we are gettlng’are confilctlné at"
the moment and we are lnvestigatlng back to flndToat 1n as;“

much detail as we can to then present them in a hearlng be—??i,

'fore thls committee.

I would say in the maln that represents the llmlted
»amount of 1nvest1gat1ve work that we are in the process of ‘
doing.

“i ghalrman Downlng: You did examine the gullty plea of Ray.o

Have you told the . commlttee about that°

:'Mrd Sprague. I believe I did, Mr. Chairman;°attthe?eatl—fb

'ier‘presentation.

- Chairman Downlng, Mr. Gonzalez°

WfaiMr. Gonzalez. The CIA had survelllance on both;&gbas-57-h

%eies ahd presumably they would have two sets of conversatlohs'ﬁi
VA;because he called both dldn t heD Did Phllllps know, ot hasgfe
thlS been brought out, about the eklstence of two or only the’v
ohe that he might have known. about? : / o

B Mr. Sprague.: Mr. Chalrman and Mr. Gonzalez; Mr.‘fhlillpsw'

knew of both and as a matter of fact that is one of the ques—

266459 . Page 25
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tions that has arisen here, ought there not be two tran-
scripts since there were two wiretaps if the call is from'hx
the Cuban to the Russian Embassy.
gzaMr Gonzalez. Apparently they also ‘had some type of sur-
Velllance that was taken, photographs of the people enter—‘

1ng and leav1ng, and T would assume they matched. Here is

the~monitor, and he has the machine going. I guess he would

be in contact with whoever was also handling the photo taklng

so they would probably A

what would be the chances for an

gerror of that nature, because I know that the Warren Commis— ‘

sion had been given instructions they were to be picked from

jangindividualhto be Oswald, and obviously itvwasn't Oswald.h

~ There it would seem to me the questionvwould be,how7easyv

‘would it be to make that kind of mistake?:

Chairman and Mr.

Honel

&thlngs we want to do is get hold of Msomad® and

":'Mr. Sprague. Mr.

Gonzalez, one of the
ﬂanc / .S" j

because they are the ones that gave this descrlptionffromg"

the obvious,» incorrect picture.~ When I say obviOus‘incor;V
rect plcture, you understand it is a plcture of someohe:ehter-j
1ng‘the Soviet Embassy when the 1nformatlon was 6swaidtwent
_1hto the Cuban, so that makes no sense; o -
Gonéalez._

‘Aier. Phllllps doesn t know who was operatlng

jthe photograph operatlon°

‘Mr. Sprague. As far»as I recall, he does not.

. Mr. Gonzalez. Is there any way that could beﬂascertaihed?;

WW 50955 DocId:3
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lgygr; Spraque. Yes. We are seeking'to identify each end
:every‘individual. I may say in another area that slippedemy
Amind, in dealing with the translator and the typist in Mex-
ieo(‘eontrary to again what the CIA has indiceted at-leaet to
'£he Warren Commission, not any real knowledgevhere,.nothieg
fhet'alerted them, the typist eﬁd the translator in MeXieo ;f
“feeknowledged when they picked up the first iﬁﬁereepf th%tfé
their CIA contact whom they named to us was alarmed’abeﬁ£f#his‘

{sufficiently to say to them this is very important;l The?f§;@’y

xﬁpmeet‘you pick up‘another intercept we have.te'khqwiegeﬁéii}f i
-it;.expressing grave coneern about this>mat£er.>. i

e Mr. Gonzalez. For years it has been knewnjfef?ihstance
‘vthatvthe Russians in Mexico have had four or fi&é'£iﬁés'£hé_;€f
J;umber of personnel 1n‘the1r embassy than, say,'fﬁe Aﬁeflean'”k’
and the BrltlSh comblned. Do the CIA officials know of any
'klnd ef counterlntelllgence where they might be taklng‘plctufes
‘of oﬁf people taking pictures of theirs? 'Because‘there hasst;;?_
#een ﬁo doubt that for years they have had a QasiTér@Y §f'f1gi;?
AééFSOnnel; way beyond what the éicture iseof'commereielyena
eﬁher interchenge between.‘vavioﬁsly there‘has beeﬁiiﬁﬁeiii;; .
igenee;here’but'the figure ie astounding, foreufagiertimeszfl”
“Vﬁefe; So it‘would‘seem perhaps‘our intelligehce;effbrﬁs;eegldk
hé&e been outdone in the case ofvthe Russiansf -‘ I
~ Would there be any possibility of some traheéosinéj#ﬁere

|l of information?
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C%ZMr. Sprague. I just could not say.

"Mr. McKinney. .The typists you talk about, were these

I Mexican or American citizen%,CIA agents or just people?

What is their background?

Mr. Sprague. The background: The typist is a Mexican

andvthebtranslator, if I recall, is a former Russian. '

Mr. McKinney. In other words, is it the CIA practice to

hire people like that from a foreign country,and ndt'Uée»their

~own service?

er;‘Sprague. I do not feel qualified-te speak'onﬁthe?"

practice on this point. I am adv1sed that the head of the

Mbne/

area deallng with the Russian Embassy Mr. Mﬁﬁ@%& was formerly }w

from Russia as well.

i: Mr. McKinney. That was going to be my next questlon.»i

- Haned

ki

Yeu.eaid‘you wanted to talk to Mr. and Mrs. M@@a&e;eis:that,f

cerrecé? Where are they?
w‘:Mr. Sprague. We do not yet know.
 Mr, McKinney. The CIA does not'know?v
Mr. Sprague. - I have not‘pressed tﬁis inqﬁiry,aiﬁh;them.’
;;Mg,‘McKinney. Is this ene of the areasvfduao;{tifeaily -

want to press unless there is a better resolution? There:-

Il could be a fringe area?

Mr. Sprague. I guess what I want to do,is:ge.qver'their}a

"documents in more detail because if theynhave'eiiminafedVanysf5ﬁ

documents, if there are materials in therevthat are conﬁraéf.
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dicted by what has been established by witnesses, I wantlto;

see what is there without going into the substancevof'thei
area of ianiry;

Q?Mr McKinney Did the Warren Commission have any knowledge

of what Oswald's financial condition was? I have never'seen

people travel around that had less financial resources 1n my

';5w>W~ﬁM~5mmm; Here lS this man

in Mexico. You just don t go to Mexico casually, wander across

the border, and how dld he get there?

ltihfyMr. Sprague. Inxthls.area I only know what,I was”ad—z

vised in the Warren Commission report. I do ‘not feel I aml:}

_expert in it. They do say they went into his flnances.: T"f“@‘
‘have stated the evidence indicates he took a bus‘tOfMeXico;%if

:It may-be of some interest -- again I am told ;;’that when'p'

M

;we get to what was it that Oswald said when he was belng
'interrogated one of the areas he made statements pro%ﬁbly '
"',untrue is his being in Mex1co, raises some question as to hisf*-

{feeling of a need to cover up hav1ng even been down there.~*5;

’;iAnother area that arises in these transcripts’as”a'mat;
ter‘of fact is in one of the conversations by Oswaid-With the['
RuSSian Embassy they asked Oswald ‘"Where cantnejgetvinvtouch:>
Wlth you?" ‘

'r"And Oswald response is in effect, "I don'tiknow;‘thefff.j -

tCubans have my address, the Cuban Embassy has‘it~"idWhich:r°E"'

raises:somefquestions why they would have it andvhe*just‘diﬁn*tf
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remember or what. We are really at the threshold.  One of.
ourvproblems is we can only go in to pinpoint some areas and
even in doing this it really reemphasizes my point as to the
' g

“klnd of staff to do an adequate job here. o

;? Mr McKlnneX As far as you can tell from what Phillips

;sald the CIA made no effort to 1nform.anyone, 1nc1ud1ng thé
'Immlgfatlon Service or the guards at the Mexican boxder;that 
Oswald had left?

:er..Sprague. That'istrdm what we have to»thiStﬁoihﬁﬁ[
épééfently clear. Théy ﬁédé nd‘attempt to notify ény$ﬂeLhé;
>Wasvoﬁt of México and théy‘ﬁade no attempt tojnoﬁifyiéhétt:}
lﬁhis'peréon was seeking to get.out.of the coﬁﬁffyf%ﬁd’géyﬁbli‘“
Cuba‘ahd Russia. | BN

‘Mr. McKinney. So they just sort of took down ihformé_jz-f

Someone hurr:ed

tion aboutaamgﬂy who mw«;,@ 2 off to Russia,vhadvawRus-‘

sian w1fe and sald he is gdlng muwﬁ%y’Mexico}sd wélﬁdnfﬁ;ﬁbrfy
’-abqut it? S
|  Mr. Spragué.. If,they sent a cabiegram in‘somé'waj;at‘
‘léast alertiﬁg Washington tﬁis person was trying‘tohééf;éﬁtf
_§£i£he country and changed itbtovoﬁit that speqifié informa+
‘tigﬂ,'whether that was done on anybody's orders ér-nét,{;;‘
”1 Mr. McKinney. Is andeefstill’éli&e?
:Mr; Sprague. Scott is dead. I wouldnif séy.évéffﬁééy;

T do not know.

- Mr. McKinney. 1In the context.

: 32266459 Page 30
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'Q?yr. Spraque. I am advised that . and his wife are

'élive, the typist and translator of course are. There is a
}Whole raft of people. Wé have to find out the people in that
»ihtercept unit and hear what it is they say occurred

;i;There is a question.in my mind even on the destrugfion
ibf ﬁhe tape. Fof example, if this sifuation‘w§Sﬁnq§ﬁ;l
éﬁgugh to warrant a cablegram being sent to CiA’ﬁéa&qﬁéftétS
gin.Washingtdn, would not there af.least be alfhoﬁghfdtdhméinf
 téin that tape untii'you’getia response frbm_Waéhin§t§ﬂ§; 5

These are areas of inquiry.

Mr. MéKinney. One lasi,question. I'wéndérédjégiﬂ; ot
Whaﬁ your‘timetéble was. |

_ Mr.vSprague., I do not mean to-bevfaceti°u$ iﬁ1fé§ponse;  »
ivﬁhink it would be wrong to have Ray feél aé%%ééiéfﬁisfﬁ§; ‘
”ment that he is in the driver's seat and everbeqY isﬂgoiﬁ§ i  _
‘td,cémé scrouﬁéing'and;begging;to him. You kndﬁyiﬁJtﬁéh;] f  \m
VYablonskl case they were trylng to get me‘to questién:Tonj.nukl
~Boyle right off the bat, if I came to him, "What makeg‘you zj§
:think I am going to tell you éverything?" | ;
R There is>a psyéhological timing to'get to somebhé;i?in ;Qa
my‘viewvthere are . a couple of thlngs that are 1mportéﬁt‘before
we éet to Ray. I want to be in a much stronger p§sitiQnyin: 
tErms of knowledge of aciivitiés.in terms ofktﬁéTWhéiéUQueé—:'v
\tiOQ of éliaSes; theAphoné calls..'1 | | |

5] Secondﬁy;_l am_interésted in finding odt~justwlittle.tid—’ﬁ
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tits frbm anybody who mayihave been contacted,'like.this,
§erson from the eorrections department that we have referred
to.
‘tigy Finally; and in all good course, Ray has been in,eorres~
'pdndenee with us. 'He‘has written and we hawe responde@;f;Ray‘
uieiteétesented at the moment by.a lawfer named Jaﬁeasiesar. .
‘~)HétWae repreeented by an_attorney,named Feneterwaia?iwﬁoiwe
»didlfiﬁd. ‘The'appellate courts in'Tennessee‘have*etdeﬁéaLb
vLeSar to remain in the caae, which he is doihg;teﬁayfaiéeihae'
fan~inve3tigator, one of the cfitics of the Warteawcewﬁieeibﬁ.”:
named Weisberg, and there is some sort of étebleﬁvexiEtih§’
4:vﬁot only between them and us but between Ray and these people;'
tFrankly, one of the thlngs from the. psychologlcal standp01nt
'Isam:hoplnq that at somevp01nt Ray kind of,doeS-not centlnue:
:to hawe these'people representiag‘him and may.waat tefbelineta'
‘itiatiné some contacteAeamhiaApart. i
| It is a long way.toaanewer, but I can notlbe'preﬁa;eﬁh';t
:attthis*point to answer except that a lot more’groaadwarkt}}a

has to ‘be laid before we get to that stage. 

G e : ' qe:f
SO Mr. McKlnney. There is no way at all we can ever agé

information about what Ray told hlS

g s 5«‘1'?.2 S
“ e because that 1s pr1v1leged g;;(

'V.ffirst attorney -
Mr. Sprague. I am -glad you ‘asked that because I'apolegiie}
’that is another area we should take up. One of»theithingé we

| are doing is attempting to get what it is that Ray has told

be6159 Page 32
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: féééh’of his attorneys as well as what information wasbcanQYéd,
‘and:so fbrth. As a matter of fact, there are subégenaé 6n
;eaChbof them at the moment. waever, trying to hand oﬁt”é
4caert3at the same time, I have been talking with Mrf~Ra§;é
,préééﬁf lawyer, Mr. Lesar, with regard to obtainingfffdm}ﬁay
,5 %éiver of attorney-client relatiohship as to all of hiéfi:[
_é?iérPcounSél, énd if I caﬁ‘get that, I would‘rathefvpfbéééd'
 in’£Hat véin. |
 €‘271%§ probabilities‘afe;we‘can still‘getviﬁ”becauSg R§yi .
finvhiSIQaribus legai p£chédings ﬁas attackédbhis bri§£}couﬁ—
bsel‘and that hés prébaﬁly achiéQedva waivér"of atﬁéyhéy%;if"
.ciient ériviiege,.but I WOﬁld rather not get?tﬁtfgéé;%ﬁéﬁ iflj‘

I could proceed in the first way of getting thiStWéiQQrfofng 

14 || attorney-client relationship.
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‘Jgr. ¥c§inney5 I apglogize for taking so lng_ 5 ,M

'i SChaiiman Downiné. Mr;“?reyer,
Wfff  Mr,_Pere:° I jusﬁ_haﬁe two>briéf factﬁéi QQéétiéﬂéi; 
iéna dne ééneral question."Yoﬁ mentioned tﬂe CIA.?féﬁécriétéf.
‘éééﬁments which you ha&e had a chance‘to seé'recéﬁ£li; éné£f;v‘
A y6ﬁ'$ay they differ from.those of the translétSfiéﬁd ffoﬁii> 
4ﬁ#f ?hi1lips' récoliéctioﬁ.b B "

‘ﬂ ;b°‘those documents indiéété that Oswaldea§ séeking £o;f'
'§§£ out>bf fhevcountry? | |

 {;‘Mr; Sprague. Those documents, even théi£ §Qé é§¢ﬁﬁen£s; k;

that are there, indicate that Oswald was attempting to get.a -~ |

P T
MU 4
LT
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1"§isa‘to go to Cuba and Russia. The part of those docuﬁents
fthat I say has that in part is a Sov1et call with Oswald
s@eaklng to the Russian Embassy, and it could be a little
ddnciear froﬁ the transcript as to who is making the state-
fment hut it is clear it is referring to Oswald being the‘one
:todgo out of the country.

%QMI. Prezer. On the bullet the two stretchers, was;h

Zthe Warren Comm1551on clear that of the two stretchers agalnst

‘h tthe wall in the basement, one was Kennedy s stretcher and one

Vwas Governor Connally's?; I had a recollection that theiyddﬂ
‘Pre51dent had remalned on the stretcher durlng the entlte tame
ahd I dldh 't recall that was clear in the reéort;t!ls_it.eieat
QOf.the twe stretchers one.was Kennedy s and one Qas Cehhai-éiiga
'ly . ‘, _ : . : ;

‘-a;Mr. Sprague. I have been advised of that. I have been dh

S »told by a member of the staff who has read that but I w1ll

,‘check that.
| Mr. Preyer I was just wonderlng generally how ﬁach of
hany of this you thought might go into the report Wthh I |
dyguess we will have next week. | ‘ d
- R o R
o The mentlon of si—snd—a-talt mllllon-éeLLa;s has made me
feei we should try to put as much strong med1c1ne 1n that re—d
bott‘as possible. : .
| ‘jidI“wonder how much YOu think of whatQyoukhaventoidktsthaYifd"d

-beraddressed to the point where we wouldn't be comptdmising‘
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hthey;are~theirs.
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Jany future leads to put it in the report?

A/Mr Sgrague. I recognize what you say. The trouble is

that each of these matters merlts and calls for 1nten51velin~
!vestigation and I feel that disclosure would be premature»at

‘thls p01nt.

It would be very dlfflcult when we have yet to be compar—

flng typlng with documents, when the questloner is speaklng to

to have thlS klnd of 1nformatlon out.

71Mr Preyer So you probably wouldn't be able to. complete»

:that in one llne of thlS 1nqu1ry by January?sﬁgﬁ

: Mr. Sprague. I will try to wrack my braln to see 1f there

can_beﬂsome allusion without"disclosure, but”I amaafraldif[hf_-

that the allusion that doesn't disclose doesn'tkaChieve what

7

you say.

‘fv Mr.,Preyer.' I can see the witnesses like»theYIEMav~

‘and so forth might take.some time to track down and"j,rc>u"-:':.’f’"f'"~j

|| wouldn't want to go into that until you have them.

B Mr. Sprague. I also have the additional problem;fhij;‘

»WQuld like to show these transcripts to this'typistiand tb,

the translator as well. There are notationsﬂthererand Iff;'

would like them to see those notations and see(ifkthéyasay;:'

- 'Mr. Preyer. Thank you.
' * Chairman Downlng Mr. Anderson.

Mr. Anderson. I couldn't be present at the hearlng thatfsf




407

jwasvheid I guess a week>ago Friday or Saturday.beoauserl wasd
5oﬁt of the country when Mr. Phillips came in, so I aminot.aware
of how his testimony deweloped. Did he,oome in voluntarily
ibefore the committee? |
(QQNE Sgrague. As a result of a story that apoearednrn
ﬁThe Washlngton Post we 1mmed1ately 1nterv1ewed Phllllos.d’i,t
Ethought this was merelyylnvolv1ng what was reportediln theif, -
-dpaper as to what someone-was orally statlng and I thouéht we::d
'iought to get from h1m dlrectly what it is he ‘has to say.d4 T
iﬁhat in fact he told us was not qulte as 1t'appeared 1n.the:%
%paper Then we thought we ought to get what he- sald underzhf
lh’foath asvpromptly as p0551ble,4 J s
\Vh‘d'Mr; Anderson. He seened to be totally oooperatrve°zf:{'dk
‘yf~hiMr.‘Sprague. He appeared to be, although I must sa;Vthat
I found there was a selectlve ability to recall and not- recall

'durlng the questlonlng process., I had some,questiOnSat some”~'

.pointsias to how forthright he waé being with us.

| Mr. Anderson. I am not faﬁiliar with whatuthe.etatuteev
are;” Are there any prohibitions on former CiA éeople‘as toh
‘what thef can or can not disclose to someone llke yourself
‘ hor_ahcommlttee of Congress‘with respect to theactivities of_f
fﬁge‘agency'for which they once worked?. o |

| Mr. Sprague.n I am not in a posrtlon to glue you.a

bdefinitive answer. My belief at the moment is the only pro—*f.f

,hibition is what they are obligated to pursuant tora:contraot =
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' fthey 51gned w1th the CIA.

Wi 50955, Doeld:

*'498.?hj?dh‘

I am advised?that the CIA adyised.’j
_Mr; Phllllps prior to hls responding to our subgéena under
foath that he was,technically bound by that contract. er.;7

vPhllllpS chose to appear and testlfy anyway.\-Mr. Thoneawas

vlfvery concerned about the CIA telllng hlm that he was technlcally

}fbound by contract.

May I 1nterrupt?

i%yMr Gonzalez.

In the Marchettl case where you actually had a hearlng,.'
the court upheld the CIA contract.
nyr.

Sprague. That 1s my understandlng.,v

CMr. .Anderson. Just one flnal questlon. You'have"actually

‘seen or someone on the staff has actually seen the transcrlpt
iof what the station chlefs got and did send back to CIA/HEad—Th
yqnarters in Washlngton w1th reference to thls w1retap on theysy
;Oswald conversatlon between the Cuban and Sov1et Embassy, the
.transcrlpt that dlffers from the recollectlon of’the tran-mf,"
- rou have seen that phy51callyajfr“;

'scriber'and the interpreter°

Mr. prague. The way you sald 1t Mr. Anderson 1s not fle‘

quite accurate. What Mr. Scott sent to Washlngton was a

cablegram 7 | |
- Mr. Anderson. It contained no reference? -
M. Sprague; ‘Right. He did not at any time send a

.transcrlpt of the conversatlon. There are two areas: .One is -~

‘the transcrlpt and the other is the cablegram. 'Ifhaye‘seen'a:djd

copy of the cablegram that they say was sent by Lhe Mex1can
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statlon to CIa Headquarters in Washlngton and T have seen
Qhat they say are the transcrlpts of the‘taped convetsatlen
vthat was plcked up.

9?Mr Anderson. And they are as dlfferent as you have

=%

'descrlbed them?

ih‘;Mr. Spré%%ue; ‘Yee,‘they are.
“Mr. Anderson. VBotthf>those documents were‘turnedfevet o

:¥°,§¢u by CIA? | |
o ahMr.’Sprague. They Qete furnished to me to ieek efhi‘i
lftahhiy did not want to,at‘that time not hav1ng a sedutttfd
{clearance, have them remain in my possession becahse I dld‘
notwwant to take the chance_of something happening”andftheft
Netaff of me being aceused.of‘any.leak er loss of‘théfdeedﬁehts,
ree‘i looked at them‘and had them taken back. | ‘

. Mr. Anderson. Thank'you.v

"tMr. Gonzalez. One further matter.' in'the Gohzaie?{base‘_
thédquestion was withvreepeet to the publicatieh‘efhatheekii'
and this is a congre551onal subppena; soc we have‘ah 1htereet-i
}ing eltuatlon there in case there were pres51ng’éoantew 5
| 'h€ Mr; Sprague.’ I want to say to get to that p01nt jsecei\hd
"\endﬁg, that Marchetti case is a different context.. That had :
fto do with their en301n1ng hlm from the publlcatlon of a book
ﬂThevarea that mlght apply here might have to do w1th executlve
,orders,abut the Pre31dent of the United Statee, it turns out

that:the executive order-in terms of classificationfand disfi

‘26459Page 38 S : :
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' tﬁﬁ% relate to just t@ms day of the assa551nat10n and subse-~»‘

409-A

closure that the CIA operates under was the executive order

[}

1ssue, there is a question as to that llmltatlon,'and I

. . ,
frankly would think that the power of subEZena and investie

gatlon by this commlttee overrules that.

3!3%7Chairman Downing. Mr. Stokes.
HoF =

“Mr. Stokes. ‘Thank: you, Mr. Chairman.

v'{ This mornlng durlng the presentatlon, Mr . Sprague, youf;
' W}HGA PR
mentloned to us a rather volumlnous file oms you have whﬂ@h

an 1nventory of the Memphls Pollce Department rec—h

5 ords ‘from which you w1ll dscertaln what records you ultlmately

would llke to have in. your posse551on.

v’; Wlth reference to- that Memphlslﬁpllce record flle, does

quent 1nvest1gatlon or does 1t cover a perlod of survelllance
of Klng prior to the assassination? What perlod of t1me are:'“

we talklng about ﬁhﬂ@e 1n terms of that flle in your posses-if:

.SLOQ? ,t
4}ﬁff5Mr. Sprague. There are 1ndlcatlons here in the 1ndex1ngk
rof parts of the files that go into survelllance operatlonsgﬁ"

and Dr. Klng prior to the assa851natlon as well as’ the 1nves—ﬁ‘”

t;gatlon thereafter. There are indications of surveillance]o'

action by the Memphis ?olice as well as the FederaliBureau }i

ofulnvestigation prior to the assassination.

© ... There is an appearance here also of a representative of

thefDépartmentiof Justice being at the Lorraine:Motel aththe_r
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_{fery 'sal.ne tiﬁe Dr. King was assassinated, and alvl_eg.}ec;ilyy. it
's"ay'sl‘ tﬁéy had a meeting with Dr. Kihg,_ so there is soméﬂ
' _a?péarance of information concerhing that peréon beving" there
vénd ﬁt‘he reasons therefor, which wduld have existedvpfivbor' tob
~.1;1‘1'évé.‘ss'as.’s;ination vaé well. How far back in' time I car‘lk-ﬁo‘t :
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';‘C27Mr. Stokes. Have we had any further information -or follow-

\up with reference to the historic files that came up at. our

last executive committee meeting?
Mr. Sprague. We have spoken to a police officer who has -

advised us that some of the files that have been destroyed

”by the Memphis polioe'were surveillance materials oniDr;
king prior to the assassination. We have not yetvgone further
~on that particular area, although'we are inboperation to

udefer that to the coming week.

 Mr. Stokes. I think I have just one further question,'

At our lasgg;ecutive committee meeting, you provided'fJf

us w1th some information With reference to a former FBI

rc/ai}ue

lagent who gave information, to the type of heavy surveillance'

A«.

:on Dr. King in the Atlanta area, and in the Memphie area;:
*and the fact that when he left one jwriediction he wasglii*
;PiCked up in the other jurisdiction, et cetera.b'Havefyoﬁ;f
;beeh_able tobfollow upion that line of surveillance-aotirity

fby the FBI?

Mr. Sprague. We are in the process, as I thinkWI{said:f:

bfpreviously, of trying to obtain from the House its otherpj
;doeuments that they alrea&é{have on the COIﬁTELPROioperatioa; 'H
‘which was the FBI surveillance of Dr. King. _We:havewoottu
fyet seoceeded in getting those documents.'vWe‘hate ieééhédi;f
{thé names of two other former FBI‘agents who}were oartiofg

1the:surveillance of Dr. King, and we are advised they have -
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information they are desirous of giving us. We have not yet
gotten to that.

»_F;jyr. McKinney. Can I interrupt for a moment?

Why are you having so much.trouble getting things in

the"same bégilding we are sitting in right now?

Mr. Sprague. Well, ‘the technical side of it is thatf

itﬁrough the f%alrman we. have contacted I guess 1t was‘thefeﬁ
.Speaker s office. As to the other, we were teferted;tof:f;;
‘ttehﬁlerk. We were told we would have to eontacttsemeeeef?
.Qho isfin a position.efvbeing a tepresentative fctttﬁeleeﬁﬁittee.
L It has jﬁst been a long'draﬁn—out process. And I may. throw
in we have had the sametthlng w1th regard to the Senate

iintelligence‘area, where‘we go from one to'the next,,and.then'

o

we go to getahold of the chief'counsel, and we are toldahe is

not going to be back in toWn for a couple of weeks;“‘It]isf

‘that kind of thing.'»I;am not saying we are not goingitdeie

iéet them;. But frahkly,'at this‘moment it hasvﬁettbeeae;:t
 breaking my heart that we have not gotten them, bécaﬁééfif”

”de not know that we can do much about them.‘ We are now’éettlngu
:1n the process where I would like to get them ’?ather thanit

‘any thought for the committee now, at our next meetlng 1f we'

do not have them and we are in the process to go ahead then,‘

/

2urthef[inqﬁiry:i7

I would get back to you on that.

tMr. Stokes. If I could have just one
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'In light of the lead that you now have that a membér{of'thev
‘Department of Justice was perhaps registered at the same hotelf
as Dr. King, have you proceeded to attempt to get ahold of the f'

‘fecord of all persons registered at or about that time?

v“ii€; %Zyr. SErague;’,Yes;  And one of the other thihgs‘Qe'aﬁe:
f£§§i£g tofdo is find out, in'the intetvieWing of witﬁeééés,'_
;Qhét interviews exiStéd ¢vén of this person, if he wé§i ;ff
igiieéedly ﬁhere, and if nohé, then‘why none? |
" ”  Mr. Stokes. Thankfyoﬁ, Mr. Chairman.
V}y'Chairmah Downing."Mf; faﬁn£roy;
‘_ Mr. Fauntroy; Tﬁénk §0u;.Mr. Chairmah;

i am interested in thé haﬁdwriting, or.thé”ﬂofesqéﬁ,@hé:‘
;gfénscripts of the cénvéréé?ions in the Kenﬁédy‘éésé;; T; |
;3 :’Do,ibﬁnderstand,ycuwﬁo éay that the'rec§fds}ﬁhi¢biéppééféif
iih Washington had notatiéﬁ‘in héndwﬁiting tﬁat'thé‘sﬁbjéétﬁ;!
;gpoke poor Russian? | e
}’ vi‘Mr._Sprague."That'parﬁiiS’typed in.

Mr; Fauntroy. ‘It Qés“fypéd in. |

. Mr. Sprague. Typed in. On the side'there’ithéndWrifihgf

'i£Hét this is the translation from‘the Russian,.and tﬁ;£;f{ :
. ?1s iﬁ‘handwriting. R
er. Anderson. Could T interject at’tﬁat.POiﬁé?f?;; ?
Does that raise the pqésibility that we are tvalkvingAir;'.:i
‘Ql€£aét.about a couple of cdnversatibns, one wherevhé:3§9ke ;;

I fEﬁglish and one where he did speak poor RdSsian?'*
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"?ft§7iyr. Sprague. It certainly raises that possibility. . And

;that is one of the things that we are examining_;} the’totality,
‘ahd,whether cne is talking abdutzene,and someone elsevie,
taiking,about another.

} The problem with’that is, though, that in loohihg:at -
:ﬁhat are the total-transcripts, at least the CIA aatisedhef
'Qhat:they‘showed, there is nothing there that eonfOtme;tetf
Twhat the people, the typist‘aown in Mexico is saYing,;ttem;."
.that standpoint. o ‘
| f.er. Fauntroy. The tYpist in Mexico indieateenthat;she‘
*had ho trouble typing thevtranscript because what ehevheafabi
Qae:inbEnglish.

Mr. Sprague. That is'right. And I- mlght also say,

tln response to Mr. Anderson as well, these two people, thlsh

-translator and typist, state that on all calls to the Ru551an

, o
Embass1es, they would be the ones to type and translate :7%

*there would not have been anyone else.

‘Mr. Fauntroy. May I #B ifquicklyigo‘to the%fp

:Kingkmatter?,

Do I understand that the index of files availablehih?igp
fMemphie includes beth local'poliee records and‘FBI;teeetae;}

of all eurveillance undertaken by the FBI in-Memphie?f;t

: Mr. Sprague. I cannot say all surveillance; I éan,fih/‘
_enly say that the index  indicates that there;are‘sprteillahee -

reeords by FBI and local police heré. But I wouldjnetfsayf
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L Co»sasru e ‘
Invaderé?vﬁwgggﬁg)of young people who had been actlve 1n

thls material in any detall ',All we have done is justjgo?through

‘anﬂimportant one. But you take the numerous 1rregular1t1es
"i 1n each case j% taklng Kennedy for a moment now. There 1s ﬁ”

‘ 1nformatlon that there were two rifles in the Texas Dep051tory,r

414

that is all that"there is.
9? Mr Fauntroy Is there any indication of informants

which either thegFBI or the local police had ‘among the

demonstratlons and on whom they blamed the violence .in. the
flrst demonstratlon?
Mr. Sprague. I do not see anything in the indexuthatV

would indicate that But we have not yet read and dlgested

andpltemlze what was'there.-

'Mr. Fauntroy. But there ls no 1ndlcatlondof the source
of whatrsurvelllance 1nformatlon they have on hand’
T'TTMr. Sprague. I cannot even say that, Mr; Fauntroy,y;
becauee we have not read what is there. All we haveddone“is>
take what are the items that‘appear there Theranalysis
and reading of it. is: yet to be done

Mr. Fauntroy.‘ Thank you, Mr. Chairman.

Chairman Downing. Mrt Sprague, I would be 1nterested
1n knowlng how you set prlorltles on your leade.‘ Now, I’thlnk.
we‘all understand the need for 1mmed1ate 1nvest1gatlon of

r. Phllllps, as that broke suddenly. The bullet theory 1s

and that there is a deputy down there someplace in Dallasftt
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‘that saw the other rifle. Have you got a list of irregularities
- and then you have a list of priorities? Just how do you-
work it?

‘ | I S
'vﬁquyr. Sprague.  Well, the basic approach e and of course
o = = . o, _ o

~again I have to repeat yry the basic investigation here cannot

; ygétkuﬁderway until we get the staff to do thé‘job;v
o vIn‘the interim, it is fiﬁding out all of thé métefiélﬁ-
that exists and where.it exist$. That seems to mé“tofbéiéﬂe
of the'fifst stepsviE what inveétigative reports théFe;$£e; ”
 where’are they, what‘ié;thefe;iso that sometﬁihg doéégf£7 
Lthén-disappear. And ﬁhaﬁ is one of the essentiéis;ﬁhétgf_
 i;think have to be‘undeitékenvand is being updért%ken;Fj 
‘2‘1To»the_extent-that wébget some matters of infdfméﬁiéﬁ.;}

]Phillips, I think we'wéuld be derelict in‘waiting,tﬁefe;JTThe'

nufsé and the Parkland bullet,‘she contactedAﬁs.' I dé.not
jfhihkj% as a matter ofvfact, I could not veiy’wgli'$§§:£o.héf, 
L"fhank you for the ca11, we will see you %§; m6nths'fr6m“hoW."
j:SQVVI.thiinkvthat calls for that kind of immediatej£é$p$ﬁ$¢:C >
lAnd.i may say the person with the informatioh oh:Df:'Kiﬁ§}2 

Was soﬁeone who contadﬁéd us, willing‘to give tﬁis;iﬁfééméﬁion.
;Again, I think we have an’obligation there to rééééﬁdwl?} '
:immediatelj. I don't think I should séy, WWe.wili‘getiﬁo;y;u 
Qé_ménth from now." L
" But aside‘from these éreas that I call kafmﬁ§ai%cyf‘I §é 

not want to see us jumping off and just being-like'éiiittle :f;

PRI
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sﬁaok—inethe—boﬁ'jumping to any stimuli that occurs, because

— ﬁSomebodyhin the Press wants to push a button here, someoﬁe wants|
Efo push a hutton there. The real way to proceed is te get

' ;e;erything that exists up to now,‘to know where it is, to;get
)‘fitpreviewed, analyzeq;oevery bit ofrphysical evidence;eWhét
;;re‘the weaknesses there, where are the avenues,that‘thehphaVe_
fto he explored, where are the.Witnesses, what withessesfapparent
f;efe never followed through’on;seThat‘Seems to me;thé;F”rp
%approach And that is the best I can respond._

C7Cha1rman Downlng _Ilwasvthinking of this. -

Q If you could prove ‘or dlsprove an 1rregular1ty, and

ftheh perhaps make that publlc, to not only show the Amerlcan.
ﬂflgpeople that you are ﬁaklng progress, but show the. Congress
»Z;that you are maklng progress ;% is that'p0531ble?“ fort-t
?ihstanoe, if you came up withhstartling neWS; “Yes;lihaeed;‘ther
?wéfé th'rifies in.that Te#as Depository" ﬁf I doh‘t:thihknv
:pou would have any problem with any of those people”dowhv

h ;on the/éloor. On the other hand, if you came up w1th only

Hone rlfle in the Dep051tory, then we would go on to the next

‘fone.

. Mr. Sprague. The problem there, Mr. Chairman, if I i
:ﬁaY‘say ;r I am conscious of what you arefsaying,»pI’guessff‘
_1n trylng to keep thlS at a profess1onal tone,'and do a

3‘;thorough ]Ob ]ust llke I have felt it is not up to me to

fglve any fictitious or padded flgures‘;} I really don t even:

D66 59 ‘-;Ptage 4? SO
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’Qant to be in arposture of pump priming with the Congiess;
I want to do a thorough job.
36?51 think in the long run the evaluetion and the
Eenalysis of what this committee goes j%,because Ivthink_it~is

going to be examined with a fine tooth comb as. it ought to

1be - ought not even to be tarnlshed w1th ‘the thought that

H

we juSt went out and shot in and tried to create somethlng fort

-an immediate effect. I guess that is my best response.igﬁ

Mr. Preyer. Would the gentleman yield? I was |

=~ -

v‘:wondering on one point along.that llne; which’wouldgnot be

sensationalizing it, but which you have given some substance

‘to_here, that could behmade in a report, is the incompleteness

of the other investigation.’ You have mentionedhthethof‘

'student nurses who had not been seen by any 1nvest1gator. g

'And I understand these translators in Mexico, the ones who

‘;Z,translated the intercept, have never been talked to byjf

|l anyone.

Mr. Sprague. That ie‘correct.
ftMr. Preyer.\ Which is a rather startling eommentatgion;h
thetquality of the investigation. | |
;b'Mr.~S§regue. Mr. Pteyer, isn't that amaéing;'thatiﬁfry
£even”the CIA, with the questions’that have been Qaisedtfff:.l
_agbﬁt fheirvownvtranscript; have never themseives gone.héohtg
totthe primaryvsource‘as to who did it. That I finéhifvh

amazing.
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~:‘-<;_~£_/J.r..Anderson.» Mr. Chairman, following,lI think, the‘trend
of your question, and also Mr. Preyer'e thought, and in my
.qﬁestioh I betray my ignorance of computer technology ;3
‘is it,possible, because you will have some computerAcapahility,
jas‘I understand it, tied into the Hohse computer,;to{ptogram'
ha‘oompoter in such a way that you’can somehoﬁvhighiiéhtﬁéhh‘
;and pinpoint the discrepancies that admittedly dodexiSt?ih;i
the'papets_that are now extant on this whole}inveetigatioh;‘hoth
:ihvestigatiOns? | |
‘”d Mt. Sprague. Yes,hMr;tAnderson.

d‘Mr; Anderson. Is that‘one way of proceedlng; 1n whtch

you could rather qulckly hlghllght a whole serles of thlngs that

Aare.questlonable, and that deserve the amount of tlme and money

‘|'and attention that will be given in this investigation?

Mr. Sprague. It is a waybof proceeding. As a matter
iof fact,'that is one of»the reasons we are going to hehueihg
the computer} It is btoader based. In faot, it could be
,d01ng exactly that in terms of discrepancies and corroboratlon.
It works both ways. The problem at the moment is it-would,<
.be 1mp0551b1e in the time frame between now and frankly thel‘
fend of this year to be able to program and do.that R
g:tMr. Gonzalez. Also financially, isn't that_oofréétght“
’er. Sprague.. Oh, yes. We do not even have:thej;h;fh
money. | |

"p:Mr. Gonzalez. You don't have the $100,000 fOrfthaﬁ;}}j
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;5? gr.fsprague. We are down to just about'$25,000 atelb
this momeht.
Mr. Gonzalez. We have a Cateh—22 proposition here.
- Mr. Fauntroy. Mr. Chairman, pursuant to the point Wﬁich

you raised, and which Mr. Anderson mentions, I admireﬁ;the

vthoroughness and ground'work the approaoh you'have been~
:taklng, to the 1nvestlgatlon.' But I have been’ in % sort of
‘a dllemma,personally, about how to proceed. In the flrst

'1nstance, I recognlze we do need a little somethlng to

The

itake to ﬂﬁﬁt Floor, and we need publlc 1nterest stlmulated
tlf we are in fact to be able to do the thorough ]ob that you

outllne here.

| I have wondered whether or not it might be useful . =

2to‘haye someone on the staff,:or a small grouo oo;tﬁeeétaff;
S tto'Qo;ovef'thoroughly much_of the research,~many of_t£e f-
fbooks that have been written é—vsome of them‘positin§ theories>
fébout how the assaseihationsrwere'carried out and*bf Qhé&g;]
”eoqbthat sort of thing, with.a view to arriving at.one;€twoe
éFt#hfee propositions that have been maderf somé16f ##§Sétj;_-7
eeoﬁevhave seehed to be very thorough in their inveetigetionst:}
as‘e starting point, to see if there is in fact‘AQchiﬁg T

“there.

-

. .Sprague. Well, my problem is,'Mr.vFauntroy;f"

that ~=
-4

' Mr. Fauntroy. Let me first say I have read5soimﬁch;n0w,
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fandVI.am so- confused by the many, many theories, that I welcome
.what I call the grate-laying you are now doing in terms:
fof finding out the sequences@ bflat in fact happened, when, and -

‘where 7% we are going to need that to straighten it out.

€;>Mr. Sgrague. That is the problem.

: I am looking at 1t maybe 1mprobably in the long

';road because maybe we w1ll never get to travel that long road.'
But‘assuming we do, I do not thlnk it would do us well

‘if in that long travel,fwe put ourselves in the positionfatlrf’a

on the road, started,the'invéstigation, of justiéhQOting.i?
‘bff,in terms of somebOdyfs theory here and there.f_i.féallyfl‘
think'total impartiality is what is essential for ourvownif:!“

“investigation.

tChairman Downing. Are you now or would.You,néxttweek be

'fin_a position'gjo say that‘the’Warren investigation‘waa:not::
féianmpiete:investigation? | | .
K%Qtf'Mr. Gonzalez. Excnae'me.for interrupting befdraft;'
;gquAanéwet. Let me say this, Mr.ZChairman. I dén?t thin31 ,-
}thatvwe should have to try tojreach\for the seﬁ55£i§ﬁa1,f§£"

'tne'tantalizing thing, to dangle before the Members'ofnthe;f;,

House, in order for us to get the approval for this. We have

'td'Confront each and every. Member of the House,asfif-itaff'

]

:'were us o that 'is assuming that they are men of good reason

and all ~Because just as many of the critiques:andgthe.theOrlésh
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énd the hypotheses that you have in both homicides, you

. , e ‘ .
have almost an equal number of apologi@s ;} that is people -
'713 'writing books sustaining those findings. So I think if

e 'yﬂfﬁfVJ4- we get into that, we are going to be chasing rabbits right off .

3 Iat the beginning and we will get lost.

GWII think we have got to look at it this way. And the

"~;H7;vreason I interrupted before I even gave him a chance to answer

rige,:hiSfﬁéythe Warren Commission'igvl-have even seen members
(-Lof%the Congress say, fWe:aretreopening that." Wevare'not’reopen~‘
;1ng anythlng. This is.the first time it has ever’been‘aohe.v
:The Congress has never hndertaken this.

’~;: I had a reporter argue, "Well, you had the'Chorch
t?;éﬁi#tee' you had_the:Pihe/éommittee." It is.not thelsamerthing'

fThey never had a grant of authority to look into this.fvi

'They stumbled upon some perlpheral matters in looklng 1nto
5:16 'the 1ntelllgence agencies of the Federal Government that had‘
T to do w1th Kennedy, that had to do w1th Martin Lguther Klng.

'Qbié"But they were perlpheral - They never had the authorlty, h_y'

'ﬂt’fg they never had the resources to go into thlS.

 £2120,f,:h. Now, what we are saying is 7T§?Look, "M ,Hbu;é';'yéﬁt;"
h?f;éfﬂ geve.us $150,000 to start. We are doing the
| we-knowthow, which.is to get the be Xpertise avaiiabléf;:

on é, professional basis, here is the consensus, it was 'gté‘iﬁ'g. o
glven to us first, we have had a chance to shoot et 1t ‘ahd j'h

we have got to take that riskT% I think if we try to say -fﬂl
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;Wevknow now, and we can’tell even at this point the Wafren‘
:Commission was défective partially or in toto, I thihk, Mr; 
:Chairman, we might be really flirting with trouble,-even if
fﬁéﬁgbt the $6 million.
?; 1%2yr. Spraque. Mr. Chairman, I didn't get to answe;,‘but
‘i}reélly feeler; Gonzales answered for‘me. |
 "Chairman Downing. I think that is a pretﬁy‘goodfaﬁéﬁér.

I think we all admire yoﬁr thoroughness. | :

;;\‘ Xoﬁ just bring in-a repért‘next‘week.

”‘$ Mr;’Gonzélez. Letrme séy this: We cannotvminimiéé:fé 1
:fhi§ iS sénsational;_juszwhat hés been done thﬁs faf;ij 
Wél;; what is this? Well, one;:none of these witgés;és;iﬁéiudin
cMéfielNiles, has everkﬁeétifiéd undef oath._vwéVCanﬁo£ é§p§c£
Téf}the Warren Commissioﬁ aipOWer that could rise aﬁd be‘inhereht>
;iﬁ £hé(ﬁ%ecutive fanch oflthe>Governmen£.b It Wasiéhléd; z
;h6¢13ituétion,>to try té addféss itseif to the ﬁatiépfagiéxfimé
;;fjﬁgauma‘and high,embﬁioﬁalisﬁ, and where all kinds_éngy'
ﬁhébfies were batted around. We had a similar ﬁhingTih;éﬁé

‘case of the murder of Martin Qéﬁther King, Jr. You had rioting, |

'j::yQu had emotions :} people said, "Aha, we know it.f“’Bﬁt:nCW}'

"We have a brilliant opportunity to look at this in:ié££;gpééti;»
“;na not so far off‘where ybu don't have more livihqlﬁitﬁéésés

;ﬁhéﬁ-thoée aead, Qhere we still have availaﬁlévsoméﬁlé#menfatiqn
€i :; OurvtaSk is going to really be big, and that~is¢£61£aikHﬂ 1

to;thosebwho voted for it who are still with us;’thdSe,who ;f
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didn't, and somehow convince them. This is the reason I |

asked the question earlier this morning. Maybe even on an initi

. . { . L
~fragmentary basis -7 maybe they will say, "We can't give

A

t§°@‘$6 million‘for the whole year, but we will give‘youpohe—‘
;thlrd of that for one-quarter of the year.

f;ﬂé?.I don't know whether that is feasible or not. But at least
,kawe have got the flow of resources on the level we feel are

trequlred.

;o ,
But I don't know 3; I have falth it is 901ng to be

fSOld. We will have to call on you, Mr. Chalrman, even though g

LyoUVWOn t be here after January 3. But I thlnklthe'lnfluenCe

S Chalrman Downlng° I have faith in the manner in which .

:‘”"_'—q_..

'thebstaff is proceeding.

"Mr. Fauntroy. Mr. Chalrman, may I just ask 1n that

| v , ; B
5regard v could a part of thlS report be the llstlng of the
’unanswered questions that we have with respect to the plea of

gullty by Ray?

Spragueaers.' And in making the report T w1ll be p'

-consc1ous of the thoughts that are suggested here. But I would

'halso like to respond with one comment to Mr. Gonzalez.rfﬂf:“

' You cannot have fundlng for a'thlrd of the year of'>33

‘half of the year. There is no way that we can get the'"“
‘"'f competence and the kind of staff that we needy‘and-say f;f

to them, "We can only tell you you are going to be employed.»ln

ocld:3§266459  Page 54

1




424 -

from now to March,”gor now to June¥ It is problem enough.
The other would make it impossible. Fhe—ether—woultd—makeS
i _.Z“' i . . ) E

?f??ghairman Downing;;,Okéy. Any further questions of this
lp»¢Wi£5éés?va ndt, thegcbﬁmiﬁfee‘is adjourned, and we will‘meet
féégiﬁ oﬁ Friaay, Decémbér 17, ;t the call of thelchdir; 
n;t;1 éE£ereupon, at 4&2555E§@$Ek>p;m., the committee
édﬁéﬁfﬁedltO“reéonvene §h Friday, Deéember 17, at,thé»éali:

lbf ﬁhe Chairj]




